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Vammaisneuvosto    
 
 
Aika 21.03.2023 klo 15:15 - 17:20 
 
Paikka Virastotalo Mörne, neuvotteluhuone 426, 4.krs. 
 
Käsitellyt asiat 
 
§ Otsikko Sivu 

§ 1 Kokouksen laillisuus ja päätösvaltaisuus 3 

§ 2 Pöytäkirjan tarkastajien valinta 4 

§ 3 Uuden sihteerin esittäytyminen 5 

§ 4 Vammaisneuvoston toimintabudjetti vuodelle 2023 6 

§ 5 Monitoimitalo Wintterin suunnitelma ja toiminnan esittely 7 

§ 6 Vammaispoliittinen ohjelma, tilannekatsaus 8 

§ 7 Sakunkulman tilanne 9 

§ 8 Spesian tuntien vähentäminen, kannanotto/tietopyyntö 
vammaisneuvoston puolesta 

10 

§ 9 Pajalan työosuusrahan alentaminen 11 

§ 10 ILOSTU-tapahtuma 12 

§ 11 VAPI:n terveiset 13 

§ 12 Muut esille tulevat asiat 14 

§ 13 Seuraava kokous 15 
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Vammaisneuvosto    
 
Aika 21.03.2023 klo 15:15 - 17:20 
 
 
Osallistujat 
 
 Nimi Klo Tehtävä Lisätiedot 
Läsnä Nuutila Taina 15:15 - 17:20 puheenjohtaja  
 Lehtinen Marja 15:15 - 17:20 varapuheenjohtaja  
 Salo Riitta 15:15 - 17:20 jäsen  
 Vuorio Taina 15:15 - 17:20 jäsen  

 
Muu Joutsa-Huutola 

Taru 
15:15 - 16:10 hyvinvointi- ja vapaa-

aikapalvelut 
 

 Järvi Jone 15:15 - 17:20 kh:n edustaja  
 Astala Katariina 15:15 - 17:20 sihteeri  
 Vesala Airi 15:15 - 15:55 pääsuunnittelija, 

arkkitehti 
 

 Parviainen Inkeri 15:15 - 15:55 sivistyspalvelujen 
erityisasiantuntija 

 

 
Poissa Lohtaja Henriikka 15:15 - 17:20 kaupunkisuunnittelu  
 Koski Merja 15:15 - 17:20 kh:n edustaja  

 
 
Allekirjoitukset 

Taina Nuutila  Katariina Astala 
 
puheenjohtaja pöytäkirjanpitäjä 

 
Käsitellyt asiat 1 - 13 
 
 
Pöytäkirjan tarkastus Uudessakaupungissa 13.4.2023 

 
Marja Lehtinen  Riitta Salo 
 
pöytäkirjantarkastaja  pöytäkirjantarkastaja 

 
Pöytäkirjan nähtävilläpito 

Kaupungin verkkosivuilla 13.04.2023  
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Vammaisneuvosto § 1 21.03.2023 

Kokouksen laillisuus ja päätösvaltaisuus 
  
Vammaisneuvosto 21.03.2023 § 1    
     

Kuntalain 103 §:n mukaan: 
 
”Muu toimielin kuin valtuusto on päätösvaltainen, kun enemmän kuin 
puolet jäsenistä on läsnä.”  

 
Päätösehdotus (pj): Kokous todetaan laillisesti koolle kutsutuksi ja päätösvaltaiseksi. 

 
Päätös: Kokous todettiin lailliseksi ja päätösvaltaiseksi. 
 
______ 
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Vammaisneuvosto § 2 21.03.2023 

 
Pöytäkirjan tarkastajien valinta 
  
Vammaisneuvosto 21.03.2023 § 2    
    
 
Päätösehdotus (pj): Vammaisneuvosto valitsee kokoukselle pöytäkirjantarkastajat. 

Pöytäkirja tarkastetaan ja allekirjoitetaan sähköisesti. 
 
Päätös: Pöytäkirjan tarkastajiksi valittiin Marja Lehtinen ja Riitta Salo. 
 
_______
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Vammaisneuvosto § 3 21.03.2023 

 
Uuden sihteerin esittäytyminen 
  
Vammaisneuvosto 21.03.2023 § 3    
1359/00.02.05/2023  
 
 Vammaisneuvoston uusi sihteeri Katariina Astala esittäytyy.  
 
Päätösehdotus (pj): Merkitään tiedoksi. 

 
Päätös: Vammaisneuvosto merkitsi tiedoksi ja hyväksyi yksimielisesti. 
 
______ 
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Vammaisneuvosto § 4 21.03.2023 

 
Vammaisneuvoston toimintabudjetti vuodelle 2023 
  
Vammaisneuvosto 21.03.2023 § 4    
1359/00.02.05/2023  

 
Käydään läpi käytettävissä olevia varoja. 
 

Päätösehdotus (pj): Merkitään tiedoksi. 
 

Päätös: Vammaisneuvosto kävi läpi vuodelle 2023 käytettävissä olevia 
varoja ja merkitsi sen tiedoksi. 

 
______ 
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Vammaisneuvosto § 5 21.03.2023 

 
Monitoimitalo Wintterin suunnitelma ja toiminnan esittely 
  
Vammaisneuvosto 21.03.2023 § 5    
1359/00.02.05/2023  
 

Wintterin pääsuunnittelija Airi Vesala ja kaupungin sivistyspalvelujen 
erityisasiantuntija Inkeri Parviainen esittelevät monitoimitalo 
Wintteriä. 
 

Päätösehdotus (pj): Merkitään tiedoksi. 
 
Inkeri Parviainen esitteli Wintterin tiloja ja kertoi, missä vaiheessa 
rakennustyötä ollaan menossa. Airi Vesala esitteli Wintteriä 
esteettömyyden näkökulmasta. Vammaisneuvosto esitti kysymyksiä 
Wintteriin liittyen. 
 
Keskusteltiin, miten yhdistykset voivat käyttää tiloja valmiissa 
rakennuksessa. Keskusteltiin parkkipaikan valaistuksesta, 
kävelymatkoista valmiin rakennuksen sisällä ja irtokalustuksesta.  
 
Inkeri Parviainen ja Airi Vesala poistuivat kokouksesta Wintterin 
toiminnan esittelyn jälkeen. 
 

Päätös: Vammaisneuvosto merkitsi tiedoksi. 
 
______ 
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Vammaisneuvosto § 6 21.03.2023 

 
Vammaispoliittinen ohjelma, tilannekatsaus 
  
Vammaisneuvosto 21.03.2023 § 6    
1359/00.02.05/2023  
 

Käydään läpi vammaispoliittisen ohjelman tilannetta. 
 

Päätösehdotus (pj): Merkitään tiedoksi. 
 
Katariina Astala kertoi vammaispoliittisen ohjelman tilanteesta. 
Astala kokoaa ohjelmaa parhaillaan.  
 

Päätös: Vammaisneuvosto merkitsi tiedoksi, että ohjelman kokoaminen on 
käynnissä. 

 
______ 
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Vammaisneuvosto § 7 21.03.2023 

 
Sakunkulman tilanne 
  
Vammaisneuvosto 21.03.2023 § 7    
1359/00.02.05/2023  

 
Käydään käpi Sakunkulman tilannetta. 
 

Päätösehdotus (pj): Merkitään tiedoksi. 
 
Keskusteltiin Sakunkulman tilanteesta ja siitä, että vanhusneuvosto 
on tehnyt vetoomuksen Sakunkulman toiminnan säilyttämisen 
puolesta. Keskusteltiin myös kaupunginvaltuustossa tehdystä 
valtuustoaloitteesta koskien Sakunkulmaa. Käytiin läpi, millaista 
toimintaa Sakunkulmassa on ollut, millaisia palveluita se on tarjonnut 
ja kenelle. Keskusteltiin toiminnan tärkeydestä ja siitä, pitäisikö myös 
vammaisneuvoston tehdä oma vetoomuksensa Sakunkulman 
puolesta.   
 

Päätös: Vammaisneuvosto päätti seurata tilannetta ja tehdä aloitteen 
Sakunkulman puolesta, jos tilanne sitä vaatii. 

 
______ 
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Vammaisneuvosto § 8 21.03.2023 

 
Spesian tuntien vähentäminen, kannanotto/tietopyyntö vammaisneuvoston puolesta 
  
Vammaisneuvosto 21.03.2023 § 8    
1359/00.02.05/2023  
 

 
Päätösehdotus (pj): Merkitään tiedoksi. 

 
Käytiin läpi Turun Sanomissa julkaistua kirjoitusta, jonka mukaan 
Spesian viikkotuntimäärää on vähennetty. Puheenjohtaja Taina 
Nuutila on ollut yhteydessä Spesian paikalliseen opettajaan ja 
Spesian päätoimipisteen rehtoriin. Keskusteluissa on käynyt ilmi, 
että Spesian tuntien kestoa on muutettu 45 minuutista 60 minuutin 
mittaiseksi. Keskusteltiin siitä, selittäisikö tämä tuntien keston 
pidentyminen viikkotuntimäärän vähentymistä.  
 
Keskusteltiin Uudenkaupungin tilanteesta ja siitä, millaiseen 
tuntimäärään laki oppilaitoksia velvoittaa, ja mitä kaikkea 
säästötoimissa pitäisi ottaa huomioon. 
 

Päätös: Vammaisneuvosto päätti seurata tilannetta ja siitä syntyvää 
keskustelua. 

 
______ 
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Vammaisneuvosto § 9 21.03.2023 

 
Pajalan työosuusrahan alentaminen 
  
Vammaisneuvosto 21.03.2023 § 9    
1359/00.02.05/2023  
 

 
Päätösehdotus (pj): Merkitään tiedoksi. 

 
Käytiin läpi Pajalan työosuusrahan alentamista ja keskusteltiin 
työosuusrahan tärkeydestä ja merkityksestä vammaisille. 
Keskustelussa kävi ilmi, että työosuusrahan määrää on nostettu ja 
alentaminen on vanhentunutta tietoa. 
 

Päätös: Vammaisneuvosto merkitsi tiedokseen, ja asia on nyt kunnossa. 
 
______ 
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Vammaisneuvosto § 10 21.03.2023 

 
ILOSTU-tapahtuma 
  
Vammaisneuvosto 21.03.2023 § 10    
1359/00.02.05/2023  
 
 
Päätösehdotus (pj): Merkitään tiedoksi. 

 
Keskusteltiin tulevasta ILOSTU-tapahtumasta 27.5.2023 
(Invalidiliiton Lounais-Suomen alueen liikunnallinen perhepäivä). 
Mietittiin, olisiko vammaisneuvostolla mahdollisuus avustaa 
kuljetuksen järjestämisessä Uudestakaupungista Turkuun. 
Keskusteltiin osallistujamäärästä. 
 
Taru Joutsa-Huutola kertoi välittäneensä esitteen 
vammaispalveluille. Keskusteltiin siitä, että informaatio ei kulje 
sujuvasti kouluissa koskien vastaavanlaisia tapahtumia. Mietittiin, 
miten tapahtumista voisi tiedottaa, jotta ne tavoittaisivat 
kohderyhmään kuuluvat perheet. 
 
Marja Lehtinen kertoi osallistuvansa tapahtuman suunnittelupäivään 
maaliskuun lopulla, jolloin päivän ohjelma tarkentuu. 
 
Taru Joutsa-Huutola poistui kokouksesta ILOSTU-tapahtuman 
käsittelyn jälkeen. 
 

Päätös: Päätettiin, että Lehtinen selvittää, mihin päivämäärään mennessä 
ILOSTU-tapahtumaan pitää ilmoittautua. Päätettiin, että Joutsa-
Huutola vie kouluille esitteen tapahtumasta. Päätettiin, että 
seuraavassa kokouksessa käydään läpi tarkemmin 
vammaisneuvoston mahdollisuutta avustaa kuljetuksen 
järjestämisessä, kun tapahtumapäivän ohjelma on tarkentunut. 

 
______ 
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Vammaisneuvosto § 11 21.03.2023 

 
VAPI:n terveiset 
  
Vammaisneuvosto 21.03.2023 § 11    
1359/00.02.05/2023  
 
Päätösehdotus (pj): Merkitään tiedoksi. 

 
Käytiin läpi Vammaiset ja pitkäaikaissairaat ry:n (VAPI) julkaisemaa 
ensimmäistä tiedotuslehteä ja sen sisältöä. Keskusteltiin Varhan 
toiminnasta ja järjestöjen yhdenvertaisesta kohtelusta. Keskusteltiin 
siitä, että kaikkien ei ole mahdollista hoitaa asioita internetin kautta, 
ja tämä on ongelmallista yhdenvertaisuuden näkökulmasta. 
Keskusteltiin tulevasta vammaispalvelulakimuutoksesta.  
 

Päätös: Vammaisneuvosto merkitsi tiedoksi. 
 
______ 
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Vammaisneuvosto § 12 21.03.2023 

 
Muut esille tulevat asiat 
  
Vammaisneuvosto 21.03.2023 § 12    
    

1. Torin laidalla Hesburgerin vieressä oleva kaupungin vessa. 
Keskusteltiin vessasta ja siitä, että avoimia inva-wc-paikkoja ei ole 
keskustassa. Syysmarkkinoiden aikaan torin vessan oven edessä oli 
myyntikoju, joka esti vessaan pääsyn. Vammaisneuvosto on 
huolissaan tilanteesta.  
 

2. Keskusteltiin Alinenkadusta. Katu on liukas talvisin ja vesisateella, 
eivätkä autoilijat huomioi jalankulkijoita.  

 
3. Toukokuussa 5.-14.5. on pyöräilyviikko. Käytiin läpi viikon ohjelmaa. 

 
4. Vammaisneuvosto on kutsuttu 10.5. webinaariin liittyen Sosiaali- ja 

terveysalan rakentamiseen. Paikalla on vammaisfoorumi ja 
vammaisten henkilöiden toimikunta Vane.  

 
5. Ikäinstituutin Voimaa Vanhuuteen -ryhmän hakuaikaa on jatkettu 

30.4. asti. Varsinais-Suomen hyvinvointialue on esittänyt yhteiseksi 
tavoitteeksi ikääntyneiden ohjautumisen liikunta-, voima- ja 
tasapainoryhmiin. Keskusteltiin toiminnasta. 

 
6. Ukikyydin lakkauttaminen. Keskusteltiin kyydin lakkauttamisesta ja 

sen seurauksista mm. haja-asutusalueilla asuville. Keskusteltiin 
mahdollisuudesta saada kaupungin puolesta joku kertomaan tästä 
seuraavaan kokoukseen.  

 
Päätös:                        Päätettiin, että Astala välittää viestin jalankulkijoiden turvallisuudesta 
Alinenkadulla kaupunkisuunnittelulle. Päätettiin, että Jone Järvi selvittää, kuka voisi tulla 
kertomaan Ukikyydin lopetuksesta ja tulevaisuuden suunnitelmista tähän liittyen seuraavaan 
kokoukseen. 
______ 
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Vammaisneuvosto § 13 21.03.2023 

 
Seuraava kokous 
  
Vammaisneuvosto 21.03.2023 § 13    
1359/00.02.05/2023  
 

 
Päätösehdotus (pj): Sovitaan seuraavan kokouksen ajankohta. 

 
Päätös: Vammaisneuvosto päätti pitää seuraavan kokouksen tiistaina 

25.4.2023 kello 14:00 Virastotalo Mörnessä, kokoushuone 426. 
 
______ 
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Muutoksenhakuohje koskee pykäliä: § 1, § 2, § 3, § 4, § 5, § 6, § 7, § 8, § 9, § 10, § 11, § 12, § 13 

 

Muutoksenhakukielto 

Päätökseen, joka koskee vain asian valmistelua tai täytäntöönpanoa, ei saa kuntalain 136 
§:n mukaan hakea muutosta. 


